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 Porteføljestyret for landbasert mat, miljø og bioressurser 

Referat Møte 2/2022 
Dato Onsdag 20. april kl 9 - 15:30  
Sted Webmøte  

 
Til stede: Anne Ingeborg Myhr, styreleder, Aasmund Bunkholt, Karen Johanne Baalsrud, 

Marit Kjeldby, Audun Korsæth, Stig A. Larssæther, Katrine Røed Meberg, 
Camilla Sandström, Eirik Selmer-Olsen, Nina Glomsrud Saxrud 

 
Forfall:    Göran Ericsson 
   
Observatører: Gry Færevik, LMD 

Torstein Lindstad, KLD 
 

Til stede fra Forskningsrådet: 
Vidar Skagestad, Tina Rebecca Hov-Gylthe, Anicke Brandt-Kjelsen, Jonas 
Enge, Eli Ragna Tærum, Brage Kjeldby 
Per saker: Kristin Dawes (sak 19), Trond Einar Pedersen, Mona Gravningen 
Rygh, Rune Groven og Marit Heller (sak 22) 
  

Sak PSBIOMIL 15/22  Godkjenning av sakslisten  

Vedtak: Sakslisten godkjennes.  
 

Sak PSBIOMIL 16/22 Godkjenning av referat 

Vedtak: Referat fra PSBIOMIL-møte 1-2022 godkjennes med kommentarer.   
 

Sak PSBIOMIL 17/22 Habilitet  
 
Vedtak: Porteføljestyrets medlemmer var habile i alle sakene som forelå til behandling.   
 
 

Sak PSBIOMIL 18/22 Tilslutning til porteføljeplanen 
 
Administrasjonen la fram hvilke endringer som var foretatt i porteføljeplanen siden forrige 
behandling. Teksten er gjennomgående videreutviklet basert på eksterne innspill, porteføljestyrets 
vurderinger og interne prosesser. Porteføljestyret diskuterte i saken: 
- Målbildet: Endringene i samfunnsmål og brukermål ble spesielt diskutert og endelig målbilde ble 

besluttet.   
- Porteføljenavn: Sirkulær økonomi har kommet til som en viktig del av porteføljeplanen og 

porteføljens ansvar etter at det opprinnelige navnet på porteføljestyret ble satt (Landbasert mat, 
miljø og bioressurser). Administrasjonen inviterte porteføljestyret til en diskusjon om hvordan 
sirkulærøkonomi kan tas inn i navnet på porteføljen og bad om et råd fra styret. 
Administrasjonen anbefalte navnet "Mat, miljø, bioressurser og sirkulær økonomi" for å 
synliggjøre bredden av porteføljen, inkl. bioressurser og sirkulærøkonomi. Porteføljestyret ble 
enige om å anbefale navnet: Mat, miljø og sirkulær økonomi. Porteføljestyret vektla at de ønsket 
et kortest mulig navn som dekket best mulig ansvarsområdene. De la til grunn at bioøkonomien i 
stor grad er dekket av sirkulær økonomi, men at det ikke dekker alt. Det ble diskutert behovet for 
å ha med ordet landbasert, men det ble ikke tatt inn, fordi det ikke er gjennomgående for 
ansvarsområdene. Det er Forskningsrådets styre som foretar en eventuell navnendring. 
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- Generelle kommentarer: Det har vært en omfattende, krevende, men også lærerik og utviklende 
prosess der styret har deltatt aktivt og fått stort eierskap til planen. Planen er godt 
gjennomarbeidet, og porteføljestyret sluttet seg til foreliggende tekst. Konkret ønsket styret at 
plast skal nevnes som tematikk. Det ble også redegjort for pådriverroller som ligger knyttet til 
flere fagområder.  

- Oppfølgingspunkter: Porteføljestyret påpekte noen viktige oppfølgingspunkter for videre arbeid, 
men også som innspill til behandlingen i Forskningsrådets styre. Porteføljestyret ser at Styret kan 
spille en viktig rolle i videreutvikling av porteføljearbeidet:  

o Grenseflater og samarbeidsprosesser mellom porteføljene bør løftes opp til 
Forskningsrådets styre.   

o Behov for å klargjøre grenseflater og samspill mellom forskning, forskningspolitikk og 
politikk. 

o Behov for rolleavklaringer, for eksempel når styremedlemmer fremmer fagtematikk 
relevant for porteføljen.   

o Det ble påpekt ubalanse mellom ansvarsområder og tilgjengelige midler, f.eks. for 
sirkulær økonomi.  

 
Vedtak: 
Porteføljestyret slutter seg til revidert porteføljeplan, inkludert endringer i målbildet. Porteføljestyret 
ga råd om endring av navn på porteføljen.  
 

Sak PSBIOMIL 19/22 Horisont Europa med relevans for investeringer og ansvarsområder 
for porteføljestyret landbasert mat, miljø og bioressurser  

 
Administrasjonen la fram resultater og muligheter i EUs rammeprogram for forskning og innovasjon 
med formål om å understøtte porteføljestyrets grunnlag for å se framtidige investeringsdiskusjoner i 
sammenheng med EUs relevante aktiviteter. Styret meldte tilbake at orienteringen var nyttig. 
 

Vedtak: 
Porteføljestyret tar orienteringen til etterretning.  
 
 

Sak PSBIOMIL 20/22 Orientering om EUs jordstrategi   
 
Porteføljestyremedlem Marit Kjeldby orienterte om EUs kommende jordstrategi, forventninger til 
hva den vil inneholde og forskningens plass i denne. Det ble trukket fram viktigheten av at norske 
interesser ivaretas i prosessen, og at det er fortsatt behov for forskning om jordhelse. 

 
Vedtak: Porteføljestyret takker for orienteringen.  

 
 

Sak PSBIOMIL 21/22 Prinsipper for søknadsbehandling 2022 i PSBIOMIL 
 

Administrasjonen orienterte kort om søknadsmottak og foreslo prosedyrer for den kommende  
søknadsbehandlingen. 
 

Vedtak:  
1. Porteføljestyret tar prosedyren for søknadsbehandling til etterretning.    
2. Forutsatt tilstrekkelig mengde søknader med hovedkarakter 6 og 7, vedtar 
porteføljestyret en terskelverdi på hovedkarakter 5 og lavere for avslag en bloc for 
søknader mottatt til utlysningen sirkulær økonomi.  
3. Porteføljestyret slutter seg til forslaget om en tredelt innstilling, A, B og C, som 
beskrevet i saksframlegget med en bloc-vedtak knyttet til A og C.  
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Sak PSBIOMIL 22/22 Orienteringer  
 
Administrasjonen orienterte kort muntlig om følgende saker: 
 

1. Forskningsrådets høringsinnspill til Bionova  
2. Fôr-utlysningen med samarbeid virkemiddelapparatet 
3. Statsstøtteregelverket og konsekvenser for forskning og innovasjon 
4. Status for Mattilsynets forvaltningsforskning 
5. Status for arbeidet med å fremme MILJØFORSKs ansvarsområder, spesielt på naturmangfold 
6. JPI Kulturarv 
7. Prosess for utlysninger klima og miljø 

 
Porteføljestyret orienterte kort muntlig om følgende saker: 

1. JPI Urban Europe-møte 
2. Regeneration Mauritius. Pådriv-metodikken for bærekraftige matsystemer 

 
Øvrige orienteringer lå vedlagt sakspapirene. 
 
Vedtak: 
Porteføljestyret tar orienteringen til etterretning.  
 

Sak PSBIOMIL 23/22      Eventuelt   
Det var ingen saker under eventuelt. 

  

Sak PSBIOMIL 24/22     Evaluering av møtet    
Porteføljestyret ønsket at junimøtet, med krevende saker og digital deltakelse, skal deles over to 
dager. Administrasjonen gjør datosjekk og kaller inn, forutsatt at de fleste styremedlemmene kan. 

  
Sak PSBIOMIL 25/22     Godkjenning av vedtaksprotokoll    
 
Vedtak: Protokollen godkjennes. 
 
 
 


